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COMUNICAT DE PREMSA 
 
 
 

La Generalitat reitera que “els projectes 
d’obra pública no s’aturen” 

 
 
► El Gremi d’Àrids aposta per l’augment de mida de les 

empreses i demana a l’Administració “més obra pública per 
tenir un país competitiu” 

 
► L’assemblea reelegeix per unanimitat Joaquim Roca com a 

president del Gremi d’Àrids per als propers quatre anys 
 
► La pedrera gironina del Meandre Vell fa públic el seu premi 

com a millor projecte de restauració minera d’Europa, que 
va rebre el passat 27 de maig a Munic 

 
 
 
El Gremi d’Àrids de Catalunya ha celebrat aquest matí la seva assemblea anual 
amb l’assistència de més de cent vint empreses afiliades, en una sessió 
presidida per un doble missatge a empresaris i polítics. D’una banda, la 
necessitat de redimensionar el sector per ajustar-se a la nova realitat 
econòmica. De l’altra, l’exigència a l’Administració perquè no abandoni la 
inversió en infraestructures i perquè faci front comú amb els fabricants d’àrids 
catalans en la lluita contra la morositat i contra les pràctiques il·lícites en l’obra 
pública. Una petició que el Departament de Política Territorial  Obres Públiques 
(PTOP) ha recollit: “Tenim les mans esteses per seguir col·laborant”, ha dit 
Carmina Llumà 
 
 
 
Barcelona, 11 de juny de 2010.- La Secretària General del Departament de Política Territorial i 
Obres Públiques (PTOP), Carmina Llumà, ha elogiat la feina fet pel sector arider català, en la 
línia de treball promoguda pel seu departament. I ha citat tres exemples dels resultats obtinguts 
en aquest relació de col·laboració: “la posada en marxa i funcionament del Consell d’Àrids, 
la consciència sobre preservació del Medi, i la innovació en recerca” i producte. Llumà ha 
recordat que estem en “temps d’ajustos, de reformes, però també estem més preparats 
per sortir endavant”, i ha reiterat un missatge repetit a les darreres setmanes: “els projectes 
d’obra pública no s’aturen”, ha afirmat en resposta a la petició del sector de seguir invertint 
en infraestructures per mantenir la competitivitat del país. 
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Llumà ha fet aquestes declaracions durant l’assemblea general del Gremi d’Àrids de 
Catalunya, que s’ha celebrat avui al matí a l’auditori de La Pedrera de Barcelona. L’assemblea 
ha comptat amb l’assistència de prop de dues-centes persones, entre representants de les 137 
empreses productores d’àrids agremiades, directius de les entitats sectorials i alts càrrecs 
polítics. 
 
En la cloenda de l’acte han intervingut també la directora general de Qualitat Ambiental, Maria 
Comellas, el Director General d’Ensenyaments Professionals, Artístics i Especialitzats, Josep 
Francí, i el president de la Cambra de Comerç de Barcelona, Miquel Valls. 
 
 
 
 
Reelecció del president 
 

L’assemblea 2010 del Gremi d’Àrids de Catalunya s’ha celebrat enguany amb caràcter 
extraordinari amb motiu de la convocatòria d’eleccions a la Junta Directiva de l’associació. En 
la votació, els agremiats han donat el seu suport unànime a la renovació de l’actual president, 
Joaquim Roca, i del seu equip directiu per als propers quatre anys. Roca, que presideix el 
Gremi d’Àrids des del 2006, seguirà al capdavant de l’entitat fins al 2014. 

 
El reelegit president del Gremi, Joaquim Roca, ha volgut apel·lar a la necessitat que 

empresaris i representants de l’Administració sumin esforços per millorar la competitivitat del 
sector. Pel que fa a les empreses, ha reconegut que “el sector ha de fer una reforma 
estructural. Necessitem explotacions més grans per guanyar en competitivitat. Hem de 
valorar les possibilitats d’internacionalització, hem de buscar nous mercats i nous 
productes amb valor afegit, i sobretot no malvendre les reserves mineres que tant ens ha 
costat d’aconseguir. Hem de  mantenir preus de mercat raonables, que reflecteixin els 
costos reals de producció”. 

 
En relació a les Administracions Públiques, Roca ha llistat un seguit de peticions: 

“mantenir la inversió en obra pública per tenir un país competitiu, solucionar els avals de 
restauració que ens estan escanyat financerament, i acotar els préstecs indiscriminats 
de materials que fa que l’obra pública tingui un alt cost i alhora porta a terme una 
competència deslleial envers les nostres empreses, i representa una mala pràctica 
ambiental”. 

 
 
 
 
Les pedreres de Catalunya, exemple de sostenibilitat a Europa 
 

Durant l’assemblea del Gremi d’Àrids s’han donat a conèixer els resultats obtinguts 
per les empreses catalanes en els Premis Europeus de Desenvolupament Sostenible 2010, 
que es van entregar el passat 27 de maig a Munic (Alemanya). Enguany, el projecte de 
recuperació mediambiental de la pedrera del Meandre Vell, propietat d’Àrids Germans 
Curanta, ha obtingut el primer premi en la categoria de Restauració Minera.  

 
El projecte de l’empresa gironina fa compatible l’explotació d’àrids amb la restauració 

de la zona com a àrea de natura ordenada i visitable, recreant un seguit de comunitats vegetals 
humides i hàbitats que han permès recuperar aquest espai com a aula oberta de natura i 
d’observació ornitològica. En el marc dels Premis també ha estat reconeguda l’empresa 
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agremiada PROMSA, que ha obtingut un Diploma Europeu pel seu projecte de participació de 
la comunitat local a través de visites escolars a la pedrera de La Falconera (Garraf). 

 
El màxim reconeixement europeu atorgat a una explotació catalana fa palès el compromís amb 
la preservació del medi ambient i la biodiversitat de les activitats extractives de Catalunya. 
Gràcies als programes de restauració de pedreres, en el darrers anys el sector, agrupat entorn 
del Gremi d’Àrids de Catalunya, ha transformat més de 2.000 hectàrees de terreny procedents 
d’antigues pedreres i graveres en nous boscos y zones verdes. 
 
 
 
 
 
Fotografies adjuntes 
 
• Foto 1: Un centenar llarg d’empresaris han pres part a l’Assemblea del Gremi d’Àrids. 
• Foto 2: D’esquerra a dreta, Maria Comellas, Miquel Valls, Carmina Llumà, Joaquim Roca i 
Josep Francí durant la cloenda de l’acte. 


